

LA SYRIE NOUVELLE

Depuis l'attentat de l'Eglise à Damas le 20 Juin 2025 (22 martyrs) la peur des Chrétiens les poussent à suivre la route de l'exode. Nous n'avons jamais autant signe des certificats de baptême destinés à favoriser l'obtention des visas et trouver un pays de refuge plus loin que le Liban. Une petite minorité qui continue à baisser.

Dans l'autre sens des centaines de milliers de réfugiés rentrent aux pays attirés par La Syrie Nouvelle et leur patriotisme.

Etincelles de Lumière :

L'Eglise endommagée par l'attentat vient d'être restaurée et réouverte aux cultes pour accueillir en ce temps de l'Avent le baptême collectif de 22 enfants qui portent la flamme des 22 martyrs qui ont arrosé de leur sang l'Eglise Apostolique de Syrie.

Noel 2025

+ Samir NASSAR

Archevêque Maronite de Damas

NEW SYRIA

Since the attack on the church in Damascus on June 20, 2025 (22 martyrs), fear has driven Christians to flee. We have never seen so many baptismal certificates issued to facilitate visa applications and seek refuge in countries beyond Lebanon. This small minority continues to decline.

Conversely, hundreds of thousands of refugees are returning home, drawn by the New Syria and their patriotism.

Sparks of Light:

The church damaged by the attack has just been restored and reopened for worship to host, during this Advent season, the baptism of 22 children who carry the flame of the 22 martyrs who watered the Apostolic Church of Syria with their blood.

Christmas 2025

+ Samir Nassar

Maronite Archbishop of Damascus